
  „Kettős érzés van bennem, nekem 
jutott annak idején a megtiszteltetés, 
hogy az új iskola átadásánál átvághat-
tam a nemzetiszínű szalagot, most pe-
dig én állok ki Önök elé, hogy a hasz-
nálaton kívüli iskola sorsáról dönt-
sünk”… kezdte beszédét a májusi Falu-
gyűlésen Bogáth István polgármester. 
Sajnálatos, hogy a funkcióját nem tölti 
be, hiszen 5 éve nincs oktatás benne. 
Szomorú tény, hogy a segítségkérés 
után kinyilatkoztatta a kormány, hogy 
nem akarják tovább működtetni az is-
kolát Kömlődön, ez egy régebbi próbál-
kozás volt, aztán 2022-ben majdnem 
sikerült, hogy ismét elinduljon az isko-
la, de egy tanuló híján megrekedt ez a 
próbálkozás is. Sajnos ilyen energia-
árak mellett kifűteni sem lehet a rossz, 
elavult konstrukciók miatt, a Kultúrház 
részében sem lehet programokat csinál-
ni, így marad a „kabát” rajtunk. (a szó 
szoros és átvitt értelmében is!) Az épü-
let állaga már olyan szintet ért el, hogy 
felújítás nélkül semmit nem lehetne 
vele kezdeni a hasznosítást illetően. 
Megpróbált pályázni az önkormányzat 
külső szigetelésre, 180 millió forintra, 
de ebben nincs benne a tető, az elektro-
mos vezetékek felújítása, a fűtéskorsze-
rűsítés, stb. Sajnos a faluban már ke-
ringtek olyan pletykák, hogy el lett 
adva az egyháznak az épület, de erről 
szó nincs. Az önkormányzat azért hívta 
ezt a Falugyűlést össze, hogy mindenki 
elmondhassa az ötleteit a tovább hasz-
nosításra. Sajnos annak ellenére, hogy 
mindenki tájékoztatva lett erről a fontos 
eseményről, mindössze talán 12 embert 
érdekelt a téma, pedig a képviselő-
testület a lakosság felhatalmazásával 
könnyebben tudna dönteni, és az esetle-
ges jó ötletekkel pedig hamarabb meg-
oldódhatna a sorsa az épületnek. A kép-
viselő-testület tagjai is sorra elmondták 
a véleményüket, miszerint ők is sajnál-
ják, hogy a négy éve a sok szülői re-
mény, miszerint beindul újra az iskola, 
szertefoszlott. Így a sok apró gyerek 
kénytelen utazgatni, a menetrendszerin-
ti busszal Környére, vagy a többi a kör-
nyező települések iskoláiba járni, nem 
kis időt és energiát beleadva az utazá-
sokba. Egyöntetű volt a véleményük, 
hogy a jelenleg a sorsára hagyva egyre 
jobban romlik az állaga az iskolának, 

sajnos pénz nincs a felújításra, viszont 
így fenntartani is lehetetlen, mert ha 
nincs temperáló fűtés elfagy minden, 
viszont a minimális fűtés is rengeteg 
pénzt emészt fel. A Kultúrház sem mű-
ködhet ebben a formában, de arra szük-
ség lenne a továbbiakban is. Sajnos a 
jelen helyzetben csak akkor lehet prog-
ramokat szervezni, ha beköszönt a jó 
idő és nem kell már fűteni. Többek 
véleménye szerint értékesíteni kellene 
az épületet és a befolyt összegből fel-
építeni egy közösségi házat, ami a falu 
kulturális életének a színtere lehetne. 
Volt olyan vélemény is, hogy maradjon 
az önkormányzat kezében, és a fiatalok 
számára kis garzonokat alakítsanak ki 
benne. Reálisan gondolkodva viszont 
ehhez rengeteg pénz kellene, hogy az 
önkormányzat ezt meg tudná valósítani. 
Sajnos ilyen elképzelésre pedig pályá-
zati lehetőség sincs. Saját erőből képte-
lenség az önkormányzatnak ezt megol-
dania. Hasonló gondolatok voltak azok 
is, mely szerint legyen több kis garzon 
kialakítva idős, ám magukat még ellátni 
tudó egyedülállók számára, akik esetleg 
beköltöznének a családi házaikból, 
vagy lehetne akár szociális otthon is, de 
ez utóbbinak nagyon nagyok a követel-
ményei, és szintén nem tudná az önkor-
mányzat maga megoldani és kivitelezni 
az átalakítást, a fenntartásáról már nem 
is szólva. Munkásszállóban nem gon-
dolkodik senki, hiszen a falu lakossága 
egy régebbi fórumon már elvetette a 
„szomszéd” épület kapcsán ennek lehe-
tőségét. Volt, aki fontosnak tartotta a 
továbbiakban, hogy megóvják az épület 
állagát, elsősorban a túlságosan elsza-
porodott galamboktól is, mert ezek a 

madarak óriási károkat okoztak és 
okoznak az épületben. Sajnos kilőni 
nem lehet a galambokat, az egyik fel-
szólaló javaslata is csak három hónapra 
szólna, hogy a szaporodásukat gátol-
nánk. Elhangzott olyan ötlet is, hogy 
magánkézbe kellene adni, vagy esetleg 
alapítványi tovább hasznosításra vala-
kinek. Ennek nagyon örülne a vezetés, 
ha a lakosság soraiból lenne valaki, aki 
tudna olyan alapítványról, aki működ-
tetné, vagy lenne olyan befektető, aki 
látna az épületben lehetőségeket. Fon-
tos, hogy ez a fórum létrejött, mert 
csakis a lakosság támogatásával tud 
majd a testület dönteni, még ha nem is 
született a Falugyűlésen megoldás a 
továbbiakra. Abban lehet bízni, hogy 
lesz majd valaki, aki éppen ilyen épüle-
tet keres, ha esetleg értékesítésre kerül 
a sor. Mindenesetre a vezetés döntése, 
hogy az épületben meglévő iskolai esz-
közöket egy Kárpátaljai rászoruló isko-
lának ajándékozzák. Sok ötlet hangzott 
el a kisszámú lakossági érdeklődés elle-
nére, mely vélemények alapján a képvi-
selő-testületnek majd döntenie kell a 
legoptimálisabb megoldást keresve. 
Azért az elgondolkodtató, hogy egy 
ekkora horderejű kérdés 12 embert ér-
dekeljen a faluban… Csak remélni le-
het, hogy ha eladásra kerülne majd a 
sor, sem lesz senkinek keserű szájíze a 
lakosság körében, hiszen volt mód min-
denki számára, hogy elmondja a véle-
ményét, ötleteit az iskola sorsát illető-
en! Természetesen reális, jó ötleteket 
továbbra is vár az önkormányzat az 
épület hasznosításával kapcsolatosan! 
Varga Katalin 
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 Közlekedjünk akár gyalog akár vala-
milyen járművel, nem nehéz észreven-
ni, hogy hosszú hetek óta munkások, 
nagy gépek, úthengerek „uralják” Köm-
lőd főutcáját. Bár nem akkora az átme-
nő forgalom a faluban, mint a környező 
településeken, viszont a közúton már 
nagyon régen nem történt ráncfelvarrás. 
A pályázatoknak és a falu gazdálkodá-
sának köszönhetően a mellékutak már 
mindenütt aszfaltozottak, kulturáltan 
lehet közlekedni rajtuk, viszont a közút 
eddig is hagyott kívánnivalót maga 
után, már ami a minőségét illette. A 
községen áthaladó út nem önkormány-
zati, hanem a közút, így a felújítás is 
állami beruházásból valósulhat meg.  
Mégis Kömlőd, a kömlődiek kapták a  
lehetőséget ( köszönjük) 
Megújult a faluban lévő híd is, hogy 
biztonságos legyen az áthaladás rajta. 
Ugyancsak gondos munkáskezek révén 
a vízelvezetési szempontokat is megol-
dották, bízva abban, hogy jól fog vizs-
gázni egy esetleges nagyobb esőzésnél. 
Megújulnak, a rámpával ellátott busz-

megállók azzal, hogy hosszabbak és 
magasabbak lesznek, így pedig köny-
nyebb a le- és felszállás az utasoknak. 
Bizonyára a sima, kátyúmentes út soka-
kat arra késztethet majd, hogy a gázpe-
dált jobban nyomják, ettől viszont óva 
intünk mindenkit, hiszen a sebességha-
tár egy jó úttal nem változik, továbbra 
is 50 km/h a megengedett sebesség 
lakott területen belül! Azt gondolom, 
hogy nem szabad megfeledkezni a 
munkásokról, akik a mostoha időjárás 
ellenére végzik a dolgukat, legyen 35 
fok meleg, vagy akár szakadó eső! Ne-
héz, embert próbáló fizikai munka az 
övék, tiszteletet érdemelnek! Kömlőd 
egy újabb színfolttal gazdagodott azzal, 
hogy a fő közlekedési út is megújult, 
ezzel sok 10 évre megoldva a biztonsá-
gos közlekedést a helyiek és az átmenő 
forgalomban résztvevők számára.  
 
Varga Katalin 
 

 

Élelmiszermentő 
napok 
Tájékoztatjuk a 
rászorulókat, hogy 
a következő péksü-
temény osztásra a 
kömlődi Könyvtár-
ban 

2023. július 18. kedd 16 órától és 
2023. július 31. hétfő 16 órától lesz 
lehetőség! 
Kérjük zacskót mindenki hozzon ma-
gával! 

…nem mondok vele újat, érezzük a 
bőrünkön. Nem is panaszkodhatunk az 
idei nyáron, hogy nincs kalászérlelő 
meleg, nincs a nyaralóknak optimális 
idejük. Amennyire nehezen indult be a 
nyár, most annyira élvezhetjük az elő-
nyeit, hátrányait egyaránt.  Az idősebb 
generáció tapasztalta, hogy a mostani 
Nap sokkal égetőbb, sokkal rövidebb 
idő alatt pirulunk le, mint régebben. 
Nem véletlenül mondják a szakembe-
rek, hogy 10 és 16 óra között ne tartóz-
kodjunk direktben a napon, ha mégis 
szükséges, kizárólag fényvédővel be-
kenve és napszemüvegben, kalapban 
tegyük. A forróság velejárója a foko-
zott izzadás, ami szintén hoz magával 
kellemetlenséget, hiszen vizet veszít a 
szervezetünk, és sajnos a gyerekek, 
idősek nem is érzik a szomjúságot 
minden esetben, nagyon keveset isz-
nak, ezért hamarabb kiszáradhatnak. 
Fontos a megfelelő, akár 2-3 liter fo-
lyadék, elsősorban víz, szénsavmentes 
ásványvíz fogyasztása, sok gyümölcs, 
könnyű ételek előtérbehelyezése, az 
alkohol, a túlzott kávéfogyasztás mel-
lőzése ezekben a forró napokban. Ha 
hinni lehet a meteorológiai előjelzés-
nek, akkor az elkövetkezendő hetek-
ben sem nélkülözzük a meleget.  
 
Varga Katalin 
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 Az egyik legszebb tavaszi ünneppel 
kezdődik május hónapja: az anyák nap-
jával. Május első vasárnapja elsősorban 
ugyan családi ünnep, ugyanakkor az 
óvodában is nagyon fontosnak tartjuk 
az édesanyák köszöntését, a róluk való 
megemlékezést. Titokban és nagy lel-
kesedéssel készült erre a szép ünnepre 
az óvoda mindkét csoportja. Szorgal-
masan dolgoztak az apró kis kezek, 
hogy az általuk készített szebbnél 
szebb ajándékokkal lepjék meg hőn 
szeretett anyukájukat és nagymamáju-
kat. Az ajándékokon kívül versekkel, 
dalokkal és tánccal is készültek a gye-
rekek, korcsoportjaikhoz illő kis mű-
sorba „ágyazva”, melyeknek ugyanaz 
volt a célja: kifejezni azt a mérhetetlen 
szeretetet, amelyet az édesanyjuk iránt 
éreznek.  
Egy más jellegű fontos esemény is tör-
tént májusban, ez pedig az óvodai be-
iratkozás volt. Eddig 6 szülő adta be 
kérelmét, köztük olyanok is, akiknek a 
gyermeke augusztus 31-ig betölti a 
harmadik életévét – tehát óvodaköteles 
lesz szeptember elsejétől – illetve olya-
nok is, akik már két és fél éves korától 
szeretnék hozni óvodába gyermeküket. 
Mivel intézményünkben a beiratkozás-
ra folyamatosan, egész évben lehetőség 
van, így a legkisebb gyermekek felvé-
telét kérhetik a szülők a nevelési évben 
bármikor, betöltött két és fél éves kor 
után. 
Május utolsó, illetve június első hete is 
hagyományosnak mondható intézmé-
nyünkben, ez a hét a „gyermek-hét”, 
vagy „Gézengúz-hét”. Ezen a héten a 
gyermekeket ünnepeljük, nekik ked-
veskedünk sok érdekes programmal, 
hogy vidámmá és emlékezetessé te-
gyük az óvodában is a gyermeknapot - 
egész héten. Mivel idén Pünkösd hétfő-
vel indult a Gézengúz-hét, ezért kedden 
kezdődött a programok sora. Egy igazi 
rendőr motorral érkezett hozzánk, aki 
mesélt a gyerekeknek a rendőrök mun-
kájáról, megmutatta a rendőr motor 
minden villogó, hangadó alkatrészét és 
megengedte a gyerekeknek, hogy felül-
jenek a járműre. Nagyon tetszett a gye-
rekeknek, ráadásul senki sem ijedt meg 
sem a beindított motor erős hangjától, 
sem a szirénázástól. Szerdán autóbusz-
szal mentünk kirándulni a Budakeszi 
Vadasparkba a gyerekekkel és szülői 
kísérőkkel - legkisebb óvodásaink szü-
leivel. Nagy örömmel és izgalommal 
várta mindenki a sok érdekes, különle-
ges állatot, a többségüket távolabbról 
megfigyelve, de volt, amelyeket egész 
közelről nézhettek meg a gyerekek, 
illetve akár az állatsimogatóból is.  
Hideg élelmet vittünk erre a napra a 
gyerekeknek, de mindenki hátizsákja 
rejtett valamilyen finom nassolni valót 

és innivalót is, melyeket jóízűen fo-
gyasztottak el. Amikor már az összes 
állatot megnéztük, ettünk és ittunk is, 
hazaindulás előtt még játszottak egy jót 
a gyerekek a Vadaspark területén lévő 
játszótéren, így aztán valóban teljes 
volt a napi program. Bízunk benne, 
hogy mindenki jól érezte magát ezen a 
mozgalmas és vidám napon! A kirán-
dulás buszköltségét és a Gézengúz-hét 
több programjának költségeit az óvodai 
farsangi bál bevételéből finanszíroztuk. 
Bizony az óvodások is felnőnek egy-
szer, és akármennyire is jól érezték 
magukat a dalos játékos, mesés, mo-
solygós óvodai életben, eljön a pillanat, 
amikor szülők és gyermekek is rádöb-
bennek: Már 6 évesek lettek, és ősztől 
az iskola következik. A ballagási szo-
kások szerint ilyenkor minden intéz-
ményben, így az óvodában is elbúcsúz-
nak társaiktól, az intézménytől, az óvó-
nőktől és az óvoda dolgozóitól. Így volt 
ez a mi óvodánkban is. A Gézengúz hét 
utolsó napja hagyományaink szerint a 
búcsúzás – az óvodai ballagás ideje. 
Hosszú volt az út, amíg a kis megszep-
pent 3 évesből, komoly, iskolaérett 
nagycsoportossá nevelkedtek a most 
útnak induló gyerekek. Óvodás éveik 
alatt rengeteg élménnyel gazdagodtak 
jókat játszottatok, játszva tanultak, 
okosodtak, fejlődtek, ki-ki a maga üte-
mében képességei szerint! Ahogy mon-
dani szokás: most egyik szemünk sírt a 
másik nevetett…hiszen el kellett bú-
csúzni az eddig biztonságot jelentő 
szeretetteljes óvodai légkörtől, de 
ugyanakkor kíváncsian vágyakoznak a 
betűk – számok új világába. A balla-
gást izgatott készülődés előzte meg. A 
nagyok saját kézzel készítették a meg-
hívókat, ballagási dalokat – verseket - 
gyakorolták. Érezték, hogy ez nem a 
megszokott boldogsággal teli óvodai 
ünnepség lesz. A búcsúzás szomorkás 
hangulata végig a levegőben volt, és 
egy-egy könnycsepp is kicsordult. A 
ballagótarisznyával, tarisznyában az 
útravaló pogácsával a csoporttársak 
névsorával és egy mesekönyvvel bú-
csúztunk az idei tanévben 5 tanköteles 
korú óvodástól, akik valamennyien a 
Környei Kisfaludy Mihály Általános 
Iskolában kezdik meg tanulmányaikat. 
A búcsúzás pillanatait még egy utolsó 
közös felhőtlen szórakozás, (úgymond 
ballagási bankett J ) követte. A jó han-
gulatról az Azúr Duó gondoskodott. 
Hagyományainkhoz híven minden ked-
ves vendéget megkínáltunk egy szelet 
Gézengúz csoki tortával is 
Ezzel az ünnepséggel véget ért a tanév, 
kezdődik a vakáció.  
Mindenkinek jó pihenést, kellemes 
nyarat kívánunk. 
Gézengúz Napközi Otthonos Óvoda 

dolgozói 
Tájékoztatásként közöljük, hogy az 
óvoda 2023 július 31-től augusztus 18-
ig zárva lesz. Nyitás augusztus 21-én, 
hétfőn reggel 6 órakor.  

Gézengúz Napközi Otthonos Óvoda 
közössége 

  
Kié a legszebb kert, kié a legfi-
nomabb termés Kömlődön? 
Lezárult a kertverseny I. fő kate-
goriájának nevezése, a zsűri 
nagy izgalommal kezdte meg 
munkáját. 6 kerttulajdonos, min-
denki több kategóriában is in-
dult, így elmondható, hogy az I. 
fő kategóriában összesen 13 ne-
vezés született. Minden kerttu-
lajdonosnak jár az előzetes gra-
tuláció, és köszönjük nekik, 
hogy beengedtek kertjeikbe és 
megmutatták azt a sok szépsé-
get. Minden kert, amelyben jár-
tunk, más és más, mindegyiknek 
megvan a maga szépsége, egye-
disége és célja is. A zsűri ugyan 
felállít egy sorrendet, de nem az 
a lényeg, hogy ki kerül ki győz-
tesen, hanem az, hogy minden 
kert a saját tulajdonosának le-
gyen a legszebb, mindenki úgy 
alakítsa és művelje azt, ahogyan 
az neki tetszik, saját maguk örö-
mére kertészkedjenek, ne máso-
kért, hiszen Jenny Uglow szava-
ival élve: „Hajlamosak vagyunk 
azt hinni, hogy mi ápoljuk a ker-
tünket, pedig valójában az ápol 
bennünket!„ 
Indítunk egy közönségszavazást 
is, a Kömlödi Mindenes face-
book oldalon, ahol minden 
egyes nevező bemutatásra kerül 
sok-sok fotóval. Szavazni is 
majd ott lehet a megadott határ-
időig. Érdemes tehát követni, 
aki még nem tette meg, a Köm-
lődi Mindenes facebook oldalát. 
A bemutatkozó cikkek termé-
szetesen a www.komlod.hu ol-
dalon is megtalálhatóak lesznek. 
Itt pedig egy-egy fotóval jöjje-
nek a nevezők: 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Útmutatót készített a háztartási és a 
mezőgazdasági kutak új szabályozá-
sához a Nemzeti Agrárgazdasági 
Kamara 

Az Országgyűlés által elfogadott 
törvénymódosítás értelmében a 
2024. január 1. előtt engedély nélkül 
létesített, 50 méternél nem mélyebb 
háztartási és mezőgazdasági öntöző 
kutak általánosan jogszerűnek mi-
nősülnek, azokat nem kell bejelenti, 
és üzemeltetésükhöz nem kell vízjogi 
engedélyt kérni. A kutak 2024. janu-
ár 1. utáni létesítéséhez, üzemelteté-
séhez vagy megszüntetésé-
hez szükséges teendőkről útmutatót 
készített a Nemzeti Agrárgazdasági 
Kamara (NAK). A törvénymódosí-
tást a Magyar Gazdakörök és Gaz-
daszövetkezetek Szövetsége 
(MAGOSZ) és a NAK is támogatta.  

Jövő évtől a kutakkal kapcsolatos eset-
leges bejelentési, engedélyezési felada-
tokat az határozza meg, hogy a kút 
vízkészletvédelmi szempontból milyen 
területen létesül.  A háztartási víz-
igényt kielégítő, 50 méter talpmély-
séget meg nem haladó, és az első 
vízzáró réteget el nem érő kút eseté-
ben kockázatmentes területen 2024. 
január 1-jét követően sem lesz teen-
dő, nem szükséges vízjogi engedély 
és bejelentés a kút létesítéséhez, üze-
meltetéséhez vagy megszüntetéséhez.  

Molnárné Bogáth Edit-Legszebb díszkert és legszebb virág kategória 
Bagi Zsoltné- Legszebb díszkert és legszebb konyhakert kategória 
Nagyné Jusztin Mónika-Legszebb díszkert és legszebb konyhakert kategória 
Ténai Kálmán- Legszebb díszkert, legszebb konyhakert és legszebb virág kategória 
Kovács Béla- Legszebb díszkert és legszebb konyhakert kategória 
Réti Orsolya és Péter Richárd- Legszebb virág és legszebb konyhakert kategória 


